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Resum de la Comissió de seguiment del Consell de Barri de la Dreta de l'Eixample 
Sessió ordinària (virtual) 
 

Lloc: Enllaç web    https://meet.jit.si/CdS-DretaEixample201109 
Data: 09/11/2020 
Hora inici: 18.30 h 
Hora final: 20.30 h 

 
 
Assistents: 
 

Carme Méndez Bota Consellera Grup Municipal BeC. Presidenta de la Comissió de 
Seguiment 

Xavier Llobet Megias 
Jhosselyn Mycaela García Espin 
Marta Sendra Ibáñez 
Pol Serrano Pueyo 
Rafael Yepes 

Coreixample. Vicepresident associatiu del Consell de Barri 
Consellera Grup Municipal ERC 
Consellera Grup Municipal PSC 
Conseller Grup Municipal JxC  
Conseller Grup Municipal Ciutadans 

Nuria Hernández Tècnica de barri – Dreta de l'Eixample. Secretària del Consell de Barri 
Jaume Artigues 
Lluis Castañeda 
 
 
Pili Biarge 
Mònica Julià 
Carles Barba 

Associació de Veïns i Veïnes Dreta Eixample (AVDE)  
Associació de Veïns i Amics del Passeig de Sant Joan (AVVAAPSJ) 
(S’excusa i marxa de la reunió molt a inici per coincidència amb una 
altra convocatòria) 
Ciutadana membre de la Comissió de Seguiment 
Ciutadana  
Ciutadà  
 

 
Ordre del dia: 
 
1.- Benvinguda i introducció. 

2.- Temes a treballar d'importància pel barri i diagnosi de necessitats.  

3.- Preparació del Consell de Barri. 

4.- Torn obert de paraules. 

 
1. Benvinguda i introducció.  

 
La consellera del barri dona la benvinguda als membres de la comissió de seguiment i a les persones que 
no hi formen part però que avui s’han sumat a la sessió i cada participant es presenta. Es recorda que, com 
a òrgan obert, hi ha persones que hi participen avui, prèvia inscripció al Decidim.Barcelona, amb dret de 
veu i que únicament els membres de la comissió de seguiment tenen dret a veu vot. 

https://meet.jit.si/CdS-DretaEixample201109
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2. Temes a treballar d'importància pel barri i diagnosi de necessitats.  
 

La consellera informa de les novetats al barri des del darrer consell de barri, que va ser l’11 de març 
d’enguany: 

- Incorporació de “mesures Covid” a l’espai públic per la millora de la salut de les persones del barri: 
o Implantació de nous carrils bicicleta (pujada al c. Roger de Llúria i baixada al c. Pau Claris). 
o Pacificació amb mesures tàctiques al c. Girona (entre Diagonal i Gran Via) i Consell de Cent  

(des de Girona fins a l’Esquerra de l’Eixample). 
o Adaptacions d’urgència a molts centres escolars, ampliant espais a l’espai públic per 

mantenir distància a l’entrada, sortida i hores d’esbarjo.  
o Cedits espais per a vacunacions de la grip (Casal de gent gran Carlit) i proves PCR (carpes 

aïllades a l’interior d’illa contigu al CAP Roger de Flor). 
- Adequació d’entorns escolars planificats: Escolàpies Llúria, Carlit i 9 Graons. En fase anterior 

s’havien fet l’Escola de la Concepció i l’Institut Balmes. 
- Obres:  

o Obres desamiantat Escola 9 Graons.  
o Any 2021 es farà l’expropiació de la part del solar de pg. De Sant Joan, catalogat en el pla 

d’equipaments, i s’executarà el pla de compra per tenir espai suficient per a l’escola. 
o C. Aragó (carril bus banda muntanya i inici carril bici banda mar, des del c. Tarragona fins a 

la Meridiana). 
o Diagonal  

▪ Col·lector previ obres tramvia entre Verdaguer i Glòries, que afecta fins al c. Bruc. 
▪ Carril bus des de Girona fins a Francesc Macià 

o C. Bruc (substitució clavegueram actual, en la cruïlla amb Consell de Cent)  
- Nous equipaments: 

o Inici d’obres a l’Espai Veïnal d’Aragó, 317. Previsió posada en marxa al mes de febrer o març 
de 2021. 

o Adquisició del Taller Masriera per part de l’Ajuntament, mitjançant permuta amb la 
Fundació Pere Relats. Edifici llargament reivindicat pel veïnat i a través de la Plataforma 
d’entitats del Taller Masriera. Previsions: 

▪ Mandat actual: procés participatiu per definir usos i projecte per a la ciutat i el 
barri. 

▪ Proper mandat: execució d’obres 
 

- Convocada sessió del Grup Motor Superilles pel proper 11 de novembre, on es parlarà de la 
Superilla del c. Girona i de Consell de Cent. En uns dies s’informarà de les novetats del projecte 
Superilles de Barcelona. 

 
3. Preparació del Consell de Barri 

El proper Consell de Barri serà el 16 de desembre, en format online. 

Als punts que consideri la comissió de seguiment s’ha d’afegir la votació de la renovació de la Comissió de 

Seguiment del Consell de Barri i de la vicepresidència associativa, que va quedar pendent a l’anterior Consell 

de Barri del dia 11 de març, perquè va coincidir amb l’inici de la pandèmia i l’assistència va ser molt limitada.   
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4. Torn obert de paraules 

Resum dels temes plantejats: 

ESCOLES:   
- Quines escoles del barri falten per tenir entorn escolar adaptat. Resposta: Les públiques estan totes 

excepte Institut Escola Eixample, que és nou d’aquest curs. Han fet demanda també a Jesuïtes Casp 
i Lestonnac i s’està estudiant alguna escola bressol. 

 
- Com està la distribució de material escolar i informàtic entre els infants que ho necessiten al barri? 

Que s’acabi de dotar tothom qui ho necessiti en previsió de nou confinament o semi confinament. 
Resposta: El tema depèn del Consorci d’Educació i es desconeix. Es farà consulta per facilitar 
informació al Consell de Barri. Ens han facilitat aquest enllaç amb informació: 
https://www.edubcn.cat/ca/centres_serveis_educatius/edusalut_bcn_covid/prestec_dispositius_
informatics 
 

- L’AVDE i la Sra. Pili Biarge demanen les xifres de demanda i cobertura de places escolars públiques 
d’aquest curs. La Sra. Biarge es queixa de la manca de transparència i demana les xifres de 
matriculació, ja que comenta que les que té són generals i sota aquestes dades no pot 
treballar.  Resposta: ha obert una escola pública nova al barri, l’institut escola Eixample, amb dues 
línies de primària i secundària, que s’han omplert. No es disposa de totes les dades i es demanaran 
al Consorci d’Educació, qui encara no les ha facilitades.   
 

- La sra. Pili Biarge demana que es faci un consell de barri per parlar de temes d’educació al barri: 
dades de matriculació, camins escolars i altres d’interès.  

 
PROCESSOS PARTICIPATIUS: 
 
Satisfacció i interès per l’inici de 2 processos participatius importants: el del carrer Girona i el del Taller 
Masriera, i per actuacions que s’estan fent al barri. Es demana que s'obrin els grups impulsors i que es 
tingui en compte la pluralitat d'associacions.  
 
URBANISME/ESPAI PÚBLIC:  
 

- Urbanització amb les mesures Covid a l’espai públic. Satisfacció general però document de L’AVDE 
amb propostes al districte sense reposta clara: recomanaven que s’eliminés el doble carril bici del 
c. Girona, per perillós i feien propostes de millora als nous espais. Resposta: Es va traspassar el 
document a Ecologia Urbana, que és qui té la competència en aquest tema.  A la reunió del Grup 
Impulsor del dia 11 es pot insistir en tot això. 

- Al c. Aragó, aprofitant que es posa el carril bici es planteja reduir la velocitat màxima, per tal de 
reduït la contaminació acústica. Resposta: es consultarà amb mobilitat però en principi no es 
preveu. 

- Jardí de la Torre de les Aigües.  Es fa servir com a espai ampliat per a les escoles a l’hora de l’esbarjo 
i hi ha queixes veïnals: molta gent apilada, ús d’altaveus de música. Demana si es pot seguir 
controlant amb agents cívics i la guàrdia urbana i permetre que la gent pugui estar, de forma cívica 
als espais públics, consumint aliments, sobretot si estan tancats els locals de restauració. 

- Llums del carrer. L’encesa no va ben corresposta amb l’horari de foscor i s’hauria de revisar. 

https://www.edubcn.cat/ca/centres_serveis_educatius/edusalut_bcn_covid/prestec_dispositius_informatics
https://www.edubcn.cat/ca/centres_serveis_educatius/edusalut_bcn_covid/prestec_dispositius_informatics
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- Mentre estiguin tancats els bars i restaurants s’hauria de donar resposta a les necessitats 
biològiques, potser estudiant instal·lar WC portàtils (tipus Poly Klin).  

- Denuncia el deteriorament de les persianes dels comerços, que tenen pintades i donen imatge de 
degradació. Fa temps que plantegen que es puguin decorar i això evitaria actes vandàlics i milloraria 
l’entorn. Resposta: S’està estudiant un projecte per treballar aquest tema amb entitats del barri, 
escoles i comerços.  

- Denúncia de tram conflictiu de mobilitat a la Diagonal amb Provença i carrer Girona, amb col·lisions 
i ensurts continus entre bicicletes, patinets i vianants. Es proposa que el lateral muntanya de 
Diagonal entre el C/Girona i Pau Claris, sigui el trajecte habitual i preferent per bicicletes i patins 
(carril bici) enlloc de l'espai de la vorera actual per on circulen els vianants. Resposta: S’està 
estudiant amb serveis tècnics. 
 

EQUIPAMENTS I SERVEIS: 
 

- Estudi dels dèficits d’equipaments. Demana visió global dels dèficits per planificar i evitar conflictes 
respecte a serveis necessaris. Resposta: Ens havíem emplaçat a una reunió al mes d’abril, que no 
es va poder fer per la pandèmia. Consellera ofereix reprendre el tema, ni que sigui de manera 
virtual, i que ho traspassi com a pregunta al Consell de Barri si no es respon allà. La secretària ofereix 
la possibilitat de crear una comissió per tractar aquest tema, paral·lelament al Consell de Barri.  

- Es demana més transparència en la informació, com ara dades d’habitatge, d’educació o ampliació  
de l’Hospital Clínic. 

- Queixes perquè les cites per a l’OAC (empadronament) són a molts dies vista.  Durant més de 3 
setmanes no hi havia visites disponibles i això repercuteix directament a les famílies migrades i 
persones en extrema situació de vulnerabilitat. 
 

HABITATGE: 
 

- Es demana l’Informe d’habitatge de l’any 2019 (no publicat). Resposta: La taula d’habitatge, que 
depèn de l’institut d’habitatge, no s’ha tornat a convocar. Es parlarà amb el conseller d’habitatge 
per esbrinar quan està prevista la següent i quan es publicaran nous informes. 

 
- Es denuncia que segueixin els desnonaments, incompatibles amb la situació Covid així com les 

multes de 600€ als participants que fan resistència als desnonaments. Resposta: els propis 
membres de l’equip de govern del districte han estat multats. El dret de l’habitatge és important, 
s’estan reclamant canvis legislatius al govern central i, el govern municipal únicament pot pal·liar 
la situació donant allotjament a les famílies afectades, a través de la Taula d’emergència, amb molta 
carència d’habitatges.  
 

TEMES SOCIALS: 
 

- Taula social: Es pregunta si hi ha alguna al barri, atès l’increment de necessitats bàsiques que s’estan 
detectant al barri, per fer un treball conjunt serveis i entitats. Resposta: No existeix una taula social 
perquè els centres de serveis socials depenen de l’Institut de Serveis Socials i no dels districtes. Sí 
que hi ha entitats que fan treball social i tenen connexió i suport del districte com La Merienda i 
Parròquia de la Concepció, amb subvencions i enguany una nova de 12.000€ de Drets Socials, atès 
l’increment de demanda per la pandèmia. S’ha creat el projecte Casals Comunitaris dins del Pla de 
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Xoc per l’emergència de la Covid19, promogut des d’Acció Comunitària per recolzar les xarxes de 
solidaritat als barris. A l’Eixample s’han fet tres Casals i un és al Casal de Barri Espai 210, per a la 
Dreta, Sagrada Família i Fort Pienc, amb una dotació econòmica per fer suport al voluntariat. 
Convocades les entitats i serveis socials dels barris per decidir en què invertir els recursos i crear 
sinèrgies. De la Dreta convocats el Casal La Dreixa com a creadors de la Xarxa Dreta Cuidem-nos,  
AVDE i projecte La Merienda. També hi ha una Taula de desnonaments tècnica que es reuneix 
quinzenalment. 

 
PROPOSTES AL DECIDIM.BARCELONA: 
 
La Sra. Mònica Julià havia fet proposta al  Decidim.Barcelona: “Proposo tornar a plantar un arbre a les 
voreres d' Aragó on abans hi havia un arbre i ara hi ha un espai buit”.  Ho expressa ella mateixa al torn obert 
de paraules, afegint que troba que al carrer Aragó hi falta verd, en general. Es dona resposta formal a la 
Sra. Julià en aquesta comissió de seguiment en els següents termes: està previst que en el projecte de l’Eix 
Verd del c. Girona es facin actuacions de millora del verd en carrers adjacents i s’està estudiant un re 
disseny, entre ells al c. Aragó. 

 
ACORDS:  
 
- No s’acorda cap proposta concreta de tema per al consell de barri i les entitats plantegen que es respongui 
des de regidoria als diferents temes plantejats en aquesta comissió de seguiment.  
 
- Els temes de l’ordre del dia del proper Consell de Barri seran: 

 
1. Eleccions de les i els membres de la Comissió de Seguiment 
2. Eleccions de la Vicepresidència del Consell de Barri 
3. Informacions rellevants del barri 
4. Torn obert de paraules 

 
- S’enviarà el reglament de les comissions de seguiment del consell de barri a tots els membres de la 
comissió, per ajudar a acotar els temes a tractar i les dinàmiques de les sessions. 
 
 
Barcelona, 1 de desembre de 2020 
 
 
 

Nuria Hernández Casado 
Secretària del Consell de Barri Dreta de l'Eixample 

 

 


